
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.26897 din 21.11.2023 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 31 octombrie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data 
de 31 octombrie 2023 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1430. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.147 din 24.10.2023 a fost convocat Consiliul 
Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la data de 31 octombrie 2023, 
orele 1430. Consilierii județeni au fost convocați în scris, prin invitație transmisă 
prin e-mail și telefonic. Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat 
la sediul instituției şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media 
locală. 

* 
Ședința ordinară a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud este condusă de 

domnul președinte Emil Radu Moldovan.  
La ședință sunt prezenţi 26 de consilieri judeţeni, după cum urmează: 

doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-
Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, domnul Bertel Doru, doamna 
Calo Viorica, doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Coman Samuel-Leon, 
doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul Dedean-Bortăș Ioan, domnul 
Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, domnul Filipoiu Augustin-
Florinel, domnul Forai Mihael-Simion,  domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul 
Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica 
Marius-Macedon,  domnul Pintea Vasile-Lucian, domnul Pop George, domnul 
Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, domnul Rus Romulus-Virgil, domnul 
Sbîrciu Călin, domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și 
doamna Ulecan Maria.  

Au lipsit de la lucrările ședinței următorii consilieri județeni: domnul 
Cârlig Cristian-Costel, domnul Galeș Florin-Grigore, domnul Moldovan Florin-
Cristian și domnul Rus Marin-Vasile. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului și domnul Florin-Grigore Moldovan - Administratorul public al 
județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
director executiv,  doamna Parasca Duța-Rafila - director executiv, domnul 
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Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna Hasnăș Veronica - șef 
serviciu, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef serviciu, doamna Ceuca Adriana-
Gabriela - șef birou, doamna Jurje Ana - șef birou, doamna Borșa Luminița - 
șef birou, domnul Herinean Dorel - consilier superior, doamna Palade Ionela-
Crina - consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier principal, 
doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier Cabinet președinte și doamna Florea 
Bianca-Beatrice - consilier Cabinet vicepreședinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Cosma Vasile-
Eugen - directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018  ̋ Bistrița-Năsăud, domnul 
Lazany Gabriel  - managerul Spitalului Clinic Județean de Urgență Bistrița, 
domnul Șandru Ion - directorul general al Societății AQUABIS S.A., domnul 
Gavrilaș George-Alexandru - managerul Complexului Muzeal Bistrița-Năsăud, 
domnul Pugna Alexandru - managerul Centrului Județean pentru Cultură 
Bistrița-Năsăud, domnul Pintea Ioan - managerul Bibliotecii Județene „George 
Coșbuc” Bistrița-Năsăud, domnul Niculae Cristian-Marius - directorul executiv 
al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară pentru Gestionarea Integrată a 
Deșeurilor Municipale în județul Bistrița-Năsăud, domnul Moga Vasile-Ioan din 
cadrul Direcției pentru Agricultură Bistrița-Năsăud, doamna Ciocan Ionela - 
consilier superior în cadrul Serviciului Public Comunitar de Evidență a 
Persoanelor al Județului Bistrița-Năsăud și reprezentanți ai mass-media locală. 

* 
În Proiectul ordinii de zi, prevăzut în Anexa la dispoziția de convocare, 

au fost înscrise 20 de proiecte de hotărâri, precum și procesul-verbal al 
ședinței ordinare din data de 28.09.2023.  

La data de 26.10.2023, proiectul ordinii de zi a fost suplimentat cu: 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/24665 din 26.10.2023 privind acordarea 
burselor de excelență, burselor de merit și burselor sociale, studenților, 
pentru anul universitar 2023-2024, Proiectul de hotărâre nr.VIII/24770 din 
26.10.2023 privind acordul pentru construirea lăcașului de cult „Biserica 
Sfântul Apostol și Evanghelist Luca” în incinta Spitalului Clinic Județean de 
Urgență Bistrița și Proiectul de hotărâre nr.VIII/24685 din 26.10.2023 privind 
acordarea premiilor și recompenselor financiare de către Consiliul Județean 
Bistrița-Năsăud pentru anul 2023. 

La data de 27.10.2023, proiectul ordinii de zi a mai fost suplimentat cu: 
Proiectul de hotărâre nr.VIII/24925 din 27.10.2023 privind acordarea de către 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud a stimulentelor financiare elevilor și cadrelor 
didactice din instituțiile de învățământ preuniversitar din judeţul Bistriţa-
Năsăud pentru performanțele școlare obținute la etapa județeană și 
participarea la etapa națională a Olimpiadelor Naționale Școlare și a Olimpiadei 
Naționale a Sportului Școlar în anul 2023. 

Suplimentarea ordinii de zi a fost motivată de următoarele: 
- în urma Anunțului nr.VIII/23844 din 17.10.2023 a fost stabilit, în data 

de 24.10.2023, termenul de depunere a contestațiilor la procesul-verbal al 
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Comisiei de sănătate, cultură, tineret și sport nr.23788 din 17.10.2023. 
Conform Regulamentelor privind acordarea burselor de excelență, burselor de 
merit și a buselor sociale, după expirarea termenului de contestații, Comisia se 
sănătate, cultură, tineret și sport s-a întrunit, în data de 26.10.2023, stabilind 
Lista definitivă a beneficiarilor de burse de excelență, burse de merit și burse 
sociale; 

- demararea investiţiei pentru construirea lăcașului de cult „Biserica 
Sfântul Apostol și Evanghelist Luca” în incinta Spitalului Clinic Județean de 
Urgență Bistrița se va face până la sfârşitul acestui an, sursa de finanţare este 
din donaţii şi sponsorizări primite cu această destinaţie şi este cuprinsă în 
bugetul de venituri şi cheltuieli al Judeţului; 

- organizarea într-un timp cât mai scurt a formalităților de acordare a 
premiilor și recompenselor financiare, respectiv a celor de acordare a 
stimulentelor financiare de către Consiliul Județean Bistrița-Năsăud pentru 
anul 2023. 

Toate proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 
prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Sărut-mâinile, bună ziua, stimați colegi! Vă mulțumesc pentru prezență. 

Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 26 plus președintele, fiind 
astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare a ședinței 
ordinare a consiliului județean.  
Proiectul ordinii de zi, suplimentat cu 4 proiecte de hotărâri: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 28.09.2023 
2. Proiect de hotărâre nr.VIII/23376 din 12.10.2023 privind 
aprobarea execuţiei bugetului judeţului Bistriţa-Năsăud pentru 
trimestrul III al anului 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
3. Proiect de hotărâre  nr.VIII/24105 din 20.10.2023 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
nr.106/2022 privind numirea Comisiei pentru protecţia copilului 
Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/23503 din 13.10.2023 privind 
acordarea mandatului special reprezentantului Județului Bistrița-
Năsăud în Adunarea Generală a Acționarilor la Societatea AQUABIS 
S.A. Bistrița pentru a vota modificarea Actului constitutiv al societății 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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5. Proiect de hotărâre nr.VIII/23386 din 12.10.2023 privind 
stabilirea preţurilor medii la produsele agricole pentru evaluarea în 
lei a arendei stabilită potrivit legii, în natură, precum şi pentru 
producţia de masă verde obținută pe pajişti pentru anul 2024 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/24362 din 24.10.2023 privind 
aprobarea rezultatului evaluării finale a managementului la 
Biblioteca Județeană „George Coșbuc” Bistrița-Năsăud și a 
organizării activităţii de analiză a proiectului de management 
întocmit de domnul Pintea Ioan, manager al Bibliotecii Județene 
„George Coșbuc” Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
7. Proiect de hotărâre nr.IX/23700 din 16.10.2023 privind aprobarea 
Regulamentelor de organizare și funcționare a unor servicii sociale 
din cadrul Direcției Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/23802 din 17.10.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al municipiului 
Bistrița, de trecere a unui imobil – construcție și teren aferent, situat 
în mun. Bistrița, str. Horea nr.20, înscris în Cartea funciară nr.80029 
Bistrița, din domeniul public al municipiului Bistrița în domeniul 
public al județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/24163 din 20.10.2023 privind 
însușirea documentației cadastrale pentru înscrierea în sistemul 
integrat de cadastru și carte funciară a imobilului-construcție „Post 
de transformare”, situat în mun. Bistrița, str. Alba Iulia nr.20A 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
10. Proiect de hotărâre nr.VIII/23745 din 17.10.2023 pentru 
modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.54/2018 privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor 
contractuale din cadrul Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistrița-
Năsăud, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
11. Proiect de hotărâre nr.VIII/24079 din 19.10.2023 pentru 
modificarea și completarea Anexei nr.3 la Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.206/2017 privind stabilirea salariilor de 
bază aferente funcţiilor publice şi funcţiilor contractuale din aparatul 
de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, Direcţiei 
Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud şi 
Serviciului Public Comunitar de Evidenţă a Persoanelor al judeţului 
Bistriţa-Năsăud, cu modificările și completările ulterioare 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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12. Proiect de hotărâre nr.VIII/24398 din 24.10.2023 pentru 
modificarea Statului de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistrița-Năsăud aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud nr.26/2022, cu modificările ulterioare  
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
13. Proiect de hotărâre nr.VIII/22886 din 05.10.2023 pentru 
aprobarea încheierii unui Protocol de colaborare între Ministerul 
Apărării Naționale și Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud privind 
punerea la dispoziție, cu titlu gratuit, a ortofotoplanurilor în format 
digital, realizate în perioada 2010-2030, pentru întreg teritoriul 
administrativ al județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
14. Proiect de hotărâre nr.VIII/23339 din 11.10.2023 privind 
aprobarea implementării proiectului „Transport durabil pentru elevii 
din județul Bistrița-Năsăud ”, cod P_19, finanțat prin PNRR 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
15. Proiect de hotărâre nr.IX/23614 din 16.10.2023 privind 
aprobarea Planului Local de Acțiune pentru Mediu al județului 
Bistrița-Năsăud, revizuit în anul 2023 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
16. Proiect de hotărâre nr.IX/23822 din 17.10.2023 pentru 
modificarea tarifelor percepute de Societatea Vitalia Servicii pentru 
Mediu - Tratarea Deşeurilor S.R.L. Boldeşti-Scăeni, în baza 
Contractului de Concesiune nr.34/2013 privind Delegarea prin 
Concesiune a Serviciului Public de Management şi Operare a 
Centrului de Management Integrat al Deşeurilor Tărpiu, judeţul 
Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
17. Proiect de hotărâre nr.IX/24175 din 20.10.2023 privind 
aprobarea unor măsuri de urgență pentru asigurarea continuității 
serviciului public județean de transport persoane prin curse regulate 
în județul Bistrița-Năsăud, în perioada 01.11.2023-31.12.2023, pe 
trasee din Programul de transport public judeţean de persoane, prin 
curse regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-
2032 
Iniţiator: Camelia Tabără - Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud  
18. Proiect de hotărâre nr.X/23905 din 18.10.2023 privind 
actualizarea datelor de identificare a sectorului de drum de la km 
69+883 la km 70+389 din drumul județean DJ172D înscris în Cartea 
funciară nr.27338 Poiana Ilvei, proprietate publică a județului 
Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
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19. Proiect de hotărâre nr.X/24297 din 23.10.2023 privind aprobarea 
încadrării sectorului de drum de la km 0+000-6+000 din drumul 
județean DJ 172I, din categoria funcțională a drumurilor de interes 
județean în categoria funcțională a drumurilor de interes local, 
respectiv drum comunal al Comunei Nușeni 
Iniţiator: Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
20. Proiect de hotărâre nr.VIII/24401 din 24.10.2023 privind a șasea 
rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului Bistriţa-
Năsăud pe anul 2023   
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
21. Proiect de hotărâre nr.VIII/24414 din 24.10.2023 privind 
acceptarea ofertei de donație făcută de Fundația „Hope and Homes 
for Children România” cu privire la „Locuința pentru tinerii adulți cu 
handicap”, situată în mun. Bistrița, localitatea Viișoara, Calea Dejului 
nr.27 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
22. Proiect de hotărâre nr.VIII/24665 din 26.10.2023 privind 
acordarea burselor de excelență, burselor de merit și burselor 
sociale, studenților, pentru anul universitar 2023-2024 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
23. Proiect de hotărâre nr.VIII/24770 din 26.10.2023 privind 
acordul pentru construirea lăcașului de cult „Biserica Sfântul Apostol 
și Evanghelist Luca” în incinta Spitalului Clinic Județean de Urgență 
Bistrița 
Iniţiator: Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - Vicepreşedinte al Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud 
24. Proiect de hotărâre nr.VIII/24685 din 26.10.2023 privind 
acordarea premiilor și recompenselor financiare de către Consiliul 
Județean Bistrița-Năsăud pentru anul 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
25. Proiect de hotărâre nr.VIII/24925 din 27.10.2023 privind 
acordarea de către Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud a 
stimulentelor financiare elevilor și cadrelor didactice din instituțiile 
de învățământ preuniversitar din judeţul Bistriţa-Năsăud pentru 
performanțele școlare obținute la etapa județeană și participarea la 
etapa națională a Olimpiadelor Naționale Școlare și a Olimpiadei 
Naționale a Sportului Școlar în anul 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
26. Diverse 

 
 
 
* 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi din partea dumneavoastră la 

proiectul ordinii de zi? Nu sunt. Vă rog să votați ordinea de zi cu suplimentare.     
 Cu 27  de voturi „pentru”, ordinea de zi a fost aprobată.  

Mulțumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 28.09.2023 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 27  de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Vă mulțumesc frumos. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  2. Proiect de hotărâre nr.VIII/23376 din 12.10.2023 privind 
aprobarea execuţiei bugetului judeţului Bistriţa-Năsăud pentru 
trimestrul III al anului 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Deschidem procedura de 

vot, vă rog să votați. 
 Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc frumos. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
3. Proiect de hotărâre  nr.VIII/24105 din 20.10.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
nr.106/2022 privind numirea Comisiei pentru protecţia copilului 
Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
Supun votului dumneavoastră secret art.I - modificarea art.1 alin.(1) 

pct.7 din Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.106/2022 privind 
numirea Comisiei pentru protecţia copilului Bistriţa-Năsăud, care va avea 
următorul cuprins: „7. Doamna Guseth Simona-Nicoleta, manager general, 
Asociaţia de Ajutorare a Copiilor Benita Bistrița, furnizor privat acreditat”. 

Cu 27  de voturi „pentru”, art.I  a fost adoptat. 
Supun votului dumneavoastră, proiectul de hotărâre în integralitate. Am 

deschis procedura de vot, vă rog să votați. 
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Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/23503 din 13.10.2023 privind 

acordarea mandatului special reprezentantului Județului Bistrița-
Năsăud în Adunarea Generală a Acționarilor la Societatea AQUABIS 
S.A. Bistrița pentru a vota modificarea Actului constitutiv al societății 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 

  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați, stimați colegi. 
Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/23386 din 12.10.2023 privind 

stabilirea preţurilor medii la produsele agricole pentru evaluarea în 
lei a arendei stabilită potrivit legii, în natură, precum şi pentru 
producţia de masă verde obținută pe pajişti pentru anul 2024 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia economică - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 6. Proiect de hotărâre nr.VIII/24362 din 24.10.2023 privind 
aprobarea rezultatului evaluării finale a managementului la 
Biblioteca Județeană „George Coșbuc” Bistrița-Năsăud și a 
organizării activităţii de analiză a proiectului de management 
întocmit de domnul Pintea Ioan, manager al Bibliotecii Județene 
„George Coșbuc” Bistrița-Năsăud 
   Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia economică - aviz favorabil 
(Nu participă la dezbaterea și la votul proiectului de hotărâre, domnul 

vicepreședinte Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian și domnul consilier județean 
Manea Angelo-Aurelian, în conformitate cu prevederile art.228 alin.(1) din 
Codul administrativ.) 

Intervenții? Nu sunt intervenții. 
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Supun la vot secret art.1 - Se aprobă rezultatul evaluării finale, a 
domnului Pintea Ioan în calitate de manager al Bibliotecii Județene „George 
Coșbuc” Bistriţa-Năsăud 

Cu 25  de voturi „pentru” și 2 consilieri județeni care nu au votat, 
art.1 a fost adoptat. 

Supun la vot secret art.3 - Constituirea comisiei pentru analizarea 
proiectului de management întocmit de domnul Pintea Ioan, manager al 
Bibliotecii Județene „George Coșbuc” Bistriţa-Năsăud, a comisiei de soluţionare 
a contestaţiilor, precum și secretariatele acestora 

Cu 25  de voturi „pentru” și 2 consilieri județeni care nu au votat, 
art.3  a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră, proiectul de hotărâre în integralitate. 
Cu 25  de voturi „pentru” și 2 consilieri județeni care nu au votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc frumos. 
(Nu au votat domnul vicepreședinte Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian și 

domnul consilier județean Manea Angelo-Aurelian.) 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
  7. Proiect de hotărâre nr.IX/23700 din 16.10.2023 privind 
aprobarea Regulamentelor de organizare și funcționare a unor 
servicii sociale din cadrul Direcției Generale de Asistenţă Socială şi 
Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt intervenții. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/23802 din 17.10.2023 privind 

aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al municipiului 
Bistrița, de trecere a unui imobil – construcție și teren aferent, situat 
în mun. Bistrița, str. Horea nr.20, înscris în Cartea funciară nr.80029 
Bistrița, din domeniul public al municipiului Bistrița în domeniul 
public al județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
 Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 
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* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/24163 din 20.10.2023 privind 

însușirea documentației cadastrale pentru înscrierea în sistemul 
integrat de cadastru și carte funciară a imobilului-construcție „Post 
de transformare”, situat în mun. Bistrița, str. Alba Iulia nr.20A 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
       Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
 Cu 27  de voturi „pentru”, proiectu l de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  10. Proiect de hotărâre nr.VIII/23745 din 17.10.2023 pentru 
modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.54/2018 privind stabilirea salariilor de bază aferente funcțiilor 
contractuale din cadrul Clubului Sportiv „GLORIA 2018” Bistrița-
Năsăud, cu modificările și completările ulterioare 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 

         Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  11. Proiect de hotărâre nr.VIII/24079 din 19.10.2023 pentru 
modificarea și completarea Anexei nr.3 la Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.206/2017 privind stabilirea salariilor de 
bază aferente funcţiilor publice şi funcţiilor contractuale din aparatul 
de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, Direcţiei 
Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bistriţa-Năsăud şi 
Serviciului Public Comunitar de Evidenţă a Persoanelor al judeţului 
Bistriţa-Năsăud, cu modificările și completările ulterioare  
  Comisia economică - aviz favorabil 
 Comisia de administrație - aviz favorabil 

Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulțumesc. 
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* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  12. Proiect de hotărâre nr.VIII/24398 din 24.10.2023 pentru 
modificarea Statului de funcții al Clubului Sportiv „GLORIA 2018” 
Bistrița-Năsăud aprobat prin Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud nr.26/2022, cu modificările ulterioare  

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc frumos. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

  13. Proiect de hotărâre nr.VIII/22886 din 05.10.2023 pentru 
aprobarea încheierii unui Protocol de colaborare între Ministerul 
Apărării Naționale și Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud privind 
punerea la dispoziție, cu titlu gratuit, a ortofotoplanurilor în format 
digital, realizate în perioada 2010-2030, pentru întreg teritoriul 
administrativ al județului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

   Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 14. Proiect de hotărâre nr.VIII/23339 din 11.10.2023 privind 
aprobarea implementării proiectului „Transport durabil pentru elevii 
din județul Bistrița-Năsăud ”, cod P_19, finanțat prin PNRR 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
15. Proiect de hotărâre nr.IX/23614 din 16.10.2023 privind 

aprobarea Planului Local de Acțiune pentru Mediu al județului 
Bistrița-Năsăud, revizuit în anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
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Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
16. Proiect de hotărâre nr.IX/23822 din 17.10.2023 pentru 

modificarea tarifelor percepute de Societatea Vitalia Servicii pentru 
Mediu - Tratarea Deşeurilor S.R.L. Boldeşti-Scăeni, în baza 
Contractului de Concesiune nr.34/2013 privind Delegarea prin 
Concesiune a Serviciului Public de Management şi Operare a 
Centrului de Management Integrat al Deşeurilor Tărpiu, judeţul 
Bistriţa-Năsăud 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 23  de voturi „pentru” și 4  „abțineri”, proiectul de hotărâre a 
fost adoptat. 

 Mulțumesc. 
(Au votat abținere următorii consilieri județeni: domnul Bertel Doru, 

domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian și 
domnul Pintea Vasile-Lucian.) 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
17. Proiect de hotărâre nr.IX/24175 din 20.10.2023 privind 

aprobarea unor măsuri de urgență pentru asigurarea continuității 
serviciului public județean de transport persoane prin curse regulate 
în județul Bistrița-Năsăud, în perioada 01.11.2023-31.12.2023, pe 
trasee din Programul de transport public judeţean de persoane, prin 
curse regulate, în judeţul Bistrița-Năsăud, pentru perioada 2023-
2032 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Vă mulțumesc frumos. 

* 
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Emil Radu Moldovan: - președinte - 
   18. Proiect de hotărâre nr.X/23905 din 18.10.2023 privind 
actualizarea datelor de identificare a sectorului de drum de la km 
69+883 la km 70+389 din drumul județean DJ172D înscris în Cartea 
funciară nr.27338 Poiana Ilvei, proprietate publică a județului 
Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil  
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 19. Proiect de hotărâre nr.X/24297 din 23.10.2023 privind 
aprobarea încadrării sectorului de drum de la km 0+000-6+000 din 
drumul județean DJ 172I, din categoria funcțională a drumurilor de 
interes județean în categoria funcțională a drumurilor de interes 
local, respectiv drum comunal al Comunei Nușeni 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 20. Proiect de hotărâre nr.VIII/24401 din 24.10.2023 privind a 
șasea rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 21. Proiect de hotărâre nr.VIII/24414 din 24.10.2023 privind 
acceptarea ofertei de donație făcută de Fundația „Hope and Homes 
for Children România” cu privire la „Locuința pentru tinerii adulți cu 
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handicap”, situată în mun. Bistrița, localitatea Viișoara, Calea Dejului 
nr.27 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 

  Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 22. Proiect de hotărâre nr.VIII/24665 din 26.10.2023 privind 
acordarea burselor de excelență, burselor de merit și burselor 
sociale, studenților, pentru anul universitar 2023-2024 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

  Intervenții? Nu sunt. Supun votului dumneavoastră secret, art.1, art.2 și 
art.4 - acordarea burselor de excelență, burselor de merit și a burselor sociale, 
în anul universitar 2023-2024. 

 Cu 27  de voturi „pentru”, art.1 , art.2 și art.4 au fost adoptate. 
   Supun votului dumneavoastră secret art.3 și art.5 - menținerea burselor 
de merit și a burselor sociale aflate în plată, în anul universitar 2023-2024 

Cu 27  de voturi „pentru” , art.3  și art.5 au fost adoptate. 
Supun votului dumneavoastră, proiectul de hotărâre în integralitate. 
Cu 27  de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 23. Proiect de hotărâre nr.VIII/24770 din 26.10.2023 privind 
acordul pentru construirea lăcașului de cult „Biserica Sfântul Apostol 
și Evanghelist Luca” în incinta Spitalului Clinic Județean de Urgență 
Bistrița  

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

  Intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
  Cu 26  de voturi „pentru” și 1  „abținere”, proiectul de hotărâre a 
fost adoptat. 

 Mulțumesc. 
(A votat „abținere” domnul consilier județean Pintea Vasile-Lucian.) 
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* 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 

 24. Proiect de hotărâre nr.VIII/24685 din 26.10.2023 privind 
acordarea premiilor și recompenselor financiare de către Consiliul 
Județean Bistrița-Năsăud pentru anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

  (Nu participă la dezbaterea și la votul proiectului de hotărâre, domnul 
consilier județean Filipoiu Augustin-Florinel, în conformitate cu prevederile 
art.228 alin.(1) lit.a) din Codul administrativ.) 

Cu modificarea inițiatorului: în baza adresei nr.1179/30.10.2023 a 
Clubului Sportiv Municipal Bistrița și a adresei nr.1569/30.10.2023 a Direcției 
Județene pentru Sport și Tineret Bistrița-Năsăud se propune modificarea 
proiectului de hotărâre după cum urmează: 
a) modificarea sumei totale prevăzute la art.1 din proiectul de hotărâre, 
respectiv de la 102.224 lei la 98.891 lei;  
b) modificarea punctului IV din Anexa la proiectul de hotărâre. 
  Intervenții? Nu sunt intervenții. Supun votului dumneavoastră secret 
art.1: acordarea premiilor și recompenselor financiare de către Consiliul 
Județean Bistrița-Năsăud pentru anul 2023 
  Cu 26  de voturi „pentru” și 1  consilier județean care nu a votat, 
art.1, a fost adoptat. 

 Supun votului dumneavoastră, proiectul de hotărâre în integralitate. Vă 
rog să votați. 
  Cu 26  de voturi „pentru” și 1  consilier județean care nu a votat, 
proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

(Nu a votat domnul consilier județean Filipoiu Augustin-Florinel.) 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 25. Proiect de hotărâre nr.VIII/24925 din 27.10.2023 privind 
acordarea de către Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud a 
stimulentelor financiare elevilor și cadrelor didactice din instituțiile 
de învățământ preuniversitar din judeţul Bistriţa-Năsăud pentru 
performanțele școlare obținute la etapa județeană și participarea la 
etapa națională a Olimpiadelor Naționale Școlare și a Olimpiadei 
Naționale a Sportului Școlar în anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  

  (Nu participă la dezbaterea și la votul proiectului de hotărâre următorii 
consilieri județeni: domnul Filipoiu Augustin-Florinel, doamna Darabont 
Emiliana-Cristina și domnul Manea Angelo-Aurelian, în conformitate cu 
prevederile art.228 alin.(1) lit.a) din Codul administrativ.) 
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Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. Supun votului 
dumneavoastră secret art.1 - acordarea de stimulente financiare elevilor din 
instituțiile de învățământ din judeţul Bistriţa-Năsăud pentru performanțele 
școlare obținute la etapa județeană și participarea la etapa națională a 
Olimpiadelor Naționale Școlare și a Olimpiadei Naționale a Sportului Școlar în 
anul 2023 
  Cu 24  de voturi „pentru” și 3  consilieri județeni care nu votează, 
art.1 a fost adoptat. 
  Supun votului dumneavoastră secret art.2 - acordarea de stimulente 
financiare cadrelor didactice care s-au ocupat de pregătirea elevilor prevăzuți 
la art.1. 
  Cu 24  de voturi „pentru” și 3  consilieri județeni care nu votează, 
art.2  a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră, proiectul de hotărâre în integralitate. Vă 
rog să votați. 
  Cu 24  de voturi „pentru” și 3  consilieri județeni care nu votează, 
proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Mulțumesc. 
(Nu au votat următorii consilieri județeni: doamna Darabont Emiliana-

Cristina, domnul Filipoiu Augustin-Florinel și domnul Manea Angelo-Aurelian.) 
* 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
26. Diverse. 
Intervenții, vă rog? 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc, domnule președinte. La diverse, aș vrea în primul rând, să 

mulțumesc tuturor celor din consiliul județean pentru toate intervențiile pe 
care le am la comisii și primesc foarte urgent și foarte repede răspunsuri la 
toate intervențiile. Vă mulțumesc, din nou, tuturor, celor care sunteți din 
sistemul de la consiliul județean.  

A doua întrebare, că sunt două întrebări. Aș vrea, dacă sunteți informat 
sau dacă știți să-mi răspundeți, sau să îmi răspundă cineva acum sau eventual 
să ne răspundă în scris, este foarte interesantă chestia, când a plecat cel de la 
Terra, a plecat de la Complexul Sportiv și ni s-a spus că se vor împărți chiriile. 
Asta la început, când am spus eu că ... și se vede că am avut dreptate, că o 
singură persoană, un singur investitor este foarte greu să plătească asemenea 
sumă mare, deci s-a retras. Acum suntem noi curioși, cred că și colegii mei, să 
vedem dacă a intrat cineva deja să închirieze spațiile acelea, aceasta este 
întrebarea 1. Întrebarea 2, dacă și-a depus cineva intenția de a face o 
investiție pe strada Alba-Iulia pentru radioterapie, pentru că este foarte 
greoaie, a fost și la început, și suma a fost foarte mare pentru un investitor să 
depună atâta amar de bani și să mai și plătească pentru consiliul județean. Vă 
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rog frumos să ne răspundeți la cele 2 întrebări, dacă s-a închiriat sau dacă 
știți, dacă și-a depus cineva intenția de a ...                

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Dacă îmi dați voie vă răspund eu. Am înțeles întrebările, ați fost mai mult 

decât clară.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Da? Mulțumesc! 
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Vă mulțumesc. Îmi aduc aminte de intervenția dumneavoastră cu 

scoaterea la licitație, separat, a celor trei obiective de la sală. Specialiștii au 
considerat că e mai bine să fie un pachet. Pentru o perioadă au avut dreptate 
că a fost o licitație, am avut un ofertant și un om care a administrat acea 
poveste pe termen scurt. Pe termen mediu și lung se pare că ați avut 
dumneavoastră dreptate, pentru că cei de la Terra care au administrat cele 
trei spații, după nu știu câte luni, 5-6 luni, nu știu exact cât a durat povestea 
aceasta, au constatat că prețurile pentru chirii sunt nesustenabile, au notificat 
clubul și s-au retras. Din păcate pentru a doua licitație nu s-a prezentat 
nimeni. Acum este a treia licitație...pardon, după retragere prima licitație nu s-
a prezentat nimeni. Conform legii, colegii noștri au reîncărcat și undeva la 
finalul lunii noiembrie va fi următoarea licitație. Conform legii dacă nu se va 
prezenta nimeni nici la a doua licitație, colegii noștri de la Gloria vor trebui să 
purceadă cu notificarea consiliului județean iar noi să aprobăm sau să nu 
aprobăm reevaluarea chiriilor la spații. Dacă vom ajunge la această concluzie 
urmează următoarea licitație. Aceasta ar fi legat de spațiile de la TeraPlast 
Arena. Din păcate pentru noi și spun lucrul acesta cu regret, dar oamenii 
trebuie să știe, am pierdut niște timpi importanți, potențiale echipe care 
participă la Trofeul Carpați și care puteau sta acolo, dar care nu pot sta că nu 
avem administrator. Naționala de handbal masculin condusă de Xavier Pascual 
a vrut să vină să facă cantonament la Bistrița, nu poate veni că nu avem 
administrator la spații. Eu sper ca toți acești pași să fie parcurși într-un timp 
rezonabil, ca măcar din primăvară să avem funcționale din nou spațiile.             

Legat de subiectul doi, aici v-a scăpat știrea, doamna vicepreședinte 
Tabără în septembrie a semnat contractul cu o companie sau o asociere de 
companii din Brașov, în urma licitației făcute. În momentul de față se lucrează 
la proiect și urmează să fie depus proiectul la primărie pentru autorizație, să 
obțină avize pentru începerea construcției Centrului de radioterapie, care este 
vital pentru locuitorii județului Bistrița-Năsăud având în vedere că în fiecare an 
un număr mai mare de șapte mii de concetățeni ai noștri sunt diagnosticați cu 
cancer. După necazurile pe care le au mai trebuie să ajungă să facă 
tratamentele în Cluj sau în Mureș cu însoțitori, cu hoteluri cu costuri și toate 
celelalte. Sperăm ca într-un termen rezonabil până pe la finalul anului viitor, 
dacă nu mă înșel termenul este de 14 luni pentru durata execuției acestui 
centru și sperăm ca până la finalul anului viitor să avem și acest centru.  
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Profit de această ocazie să vă spun că la spital, mă bucur că în urma 
licitațiilor decise de Curtea de apel, avem o companie din județul nostru care 
lucrează foarte bine, 50% deja din structură este ridicată. Avem promisiunea 
ca până la finalul anului să fie finalizată structura și pus acoperișul. Partea a 
doua, cea în care reabilităm integral clădirea veche a spitalului și partea de 
digitalizare sunt în momentul de față, dacă nu mă înșel pe SEAP, pe sistemul 
electronic de achiziții publice pentru derularea acestor proceduri de achiziții 
publice. 

Au fost depuse pe noul program regional cele două proiecte pe care noi, 
ca și consiliul județean, suntem eligibili, mai exact modernizarea DJ151. El 
este în evaluare și de asemenea cea de-a doua proprietate monument a 
consiliului județean, Castelul Teleki din Comlod. Cu cele două proiecte noi 
eram eligibili pe programul regional.  

Știm cu toții și din păcate din motive independente de noi, atât de colegii 
mei din Direcția investiții, drumuri județene cât și a celor de la AQUABIS, 
Master-planul de apă și canalizare la care lucrăm de 10 ani de zile, a întârziat 
foarte mult cu procesele repetate pe la instanță, la achiziția proiectării și 
asistenței tehnice care a durat trei ani de zile la Curtea de apel Cluj. Acuma 
din păcate se continuă contestațiile la procedura de achiziție a lucrărilor 
efective. Cred că avem, dacă nu mă înșel, astăzi s-a semnat în jurul prânzului, 
al 5-lea contract din cele 12, care vor face investiții în comuna Târlișua, 
Spermezeu, Căianu Mic, Zagra și Nimigea.  

Derulăm în continuare, am fost la Ministerul investițiilor și proiectelor 
europene, în urmă cu vreo lună și jumătate, împreună cu domnul 
Administrator Public, președintele ADI și cred că domnul director de la ADI 
apă canal, am purtat discuții cu cei de acolo, vestea bună este că având un 
progres fizic al Master-Planului de peste 5%, așa cum prevăd reglementările, 
banii vor continua să vină de pe noul exercițiu financiar și investițiile vor 
continua. Din păcate procedurile acestea de achiziții publice care nu depind de 
noi, trenează foarte mult. În momentul de față la nivelul Guvernului și al 
Parlamentului există o discuție foarte serioasă de a prelua modelul altor țări, 
unul dintre modelele de succes, este Polonia și de a crea acele instanțe de 
judecată specializate pe achiziții publice, care să poată să judece cu mult mai 
repede și să reducă cu mult mai mult termenele care în momentul de față sunt 
de ani de zile. Am văzut undeva în ziar, nu mai știu în care județ din țară, un 
drum județean, ținând cont că perioada de ani în care se derulează un 
exercițiu financiar este de circa 7 ani, un drum județean era de 8 ani în 
instanță. Nu știu cine o să-l mai finanțeze sau unde o să se ajungă.   

De asemenea, pentru că sunteți aici și nu ne-am văzut de multă vreme, 
împreună cu toți colegii primari pe a căror teritoriu cadastral se derulează un 
proiect denumit în momentul de față, drum de mare viteză Dej-Bistrița, care în 
urma primelor evaluări se va transforma în autostradă pentru că volumul de 
mașini este unul foarte mare. Împreună cu colegii primari de la Livezile, 
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Bistrița, Budacu de Jos, Șieu-Măgheruș, Șintereag, Beclean, Uriu, Petru-Rareș 
și Ciceu-Mihăiești plus Cuzdrioara și Dej, am avut mai multe discuții cu cei de 
la CNAIR. Ați văzut că a existat și dezbaterea publică privind traseul, am 
discutat cu domnul director de investiții adjunct Udeanu, sperăm ca într-un 
termen cât mai rapid, în urma unui analize multicriteriale, oamenii au venit și 
au luat informații, colegii primari le-au furnizat toate informațiile, solicitarea de 
bază, unanimă, a tuturor celor implicați a fost că acest traseu să nu afecteze 
zonele intravilane sau zonele de case ale oamenilor. Așteptăm rezultatul 
analizei multicriteriale, care are relief, costuri, tipuri de lucrări, să vedem care 
va fi varianta finală propusă. I-am rugat pe cei de la CNAIR, am vorbit și cu 
domnul Ministru Grindeanu, o să o fac în continuare, aici pe lângă nevoia de 
această autostradă, având în vedere că avem centura ocolitoare a municipiului 
Bistrița care este vitală, ținând cont de numărul mare de mașini care a crescut, 
de proiectele de investiții care au mai diminuat spațiile de circulație pentru 
liniile verzi cu autobuze electrice și centura ocolitoare a municipiului Dej. Dacă 
până la finalul verii, începutul toamnei vor reuși cei de la CNAIR să finalizeze 
studiile, avem șanse reale de a intra cu acest proiect pe exercițiul financiar 
actual 2021-2027. Celălalt tronson Bistrița-Vatra Dornei, e gata de mult pe 
cadastralul județului Bistrița-Năsăud. Din păcate proiectanții mai au niște 
neînțelegeri pe zona județului Suceava, cu administrațiile de acolo, pe care 
sperăm să le finalizeze. Studiul trebuia terminat în primăvară. Dacă vom reuși 
să avem aceste studii, așa cum v-am spus august-septembrie 2024, avem 
șanse să intrăm pe exercițiul financiar în derulare. Dacă nu, despre acest lucru 
vom mai vorbi după 2030. Lucru care arată foarte rău pentru noi toți și pentru 
mediul economic și pentru tot ceea ce înseamnă în momentul de față, pe 
partea de infrastructură mare a județului Bistrița-Năsăud. 

Sunt câteva din lucrurile pe care am vrut să vi le transmit. Vă rog, 
domnule consilier.               

Samuel-Leon Coman: - consilier județean -                                              
Bună ziua, stimați colegi. În urma ședinței de ATOP din această lună, ni 

s-a cerut să dăm câteva măsuri în plus, bănuiesc, după discuția președintelui 
din CSAT și ministerul de interne ne-a cerut câteva măsuri pentru combaterea 
consumului și a traficului de droguri și alte măsuri. Am trimis câteva măsuri 
prin ATOP, dar vreau să vă menționez două lucruri care sunt importante și 
pentru noi. Am spus și anul trecut despre dublarea numărului de specialiști la 
CPECA, domnule președinte și stimați colegi, nu s-a făcut nimic până acum. 
Deci, sunt aceiași specialiști, câțiva, eu îi văd prin școli, pentru că vin în școli, 
dar au timp numai pentru clasele de-a IX-a. Vă dați seama, sunt foarte multe 
licee, au câte 3, 4, 5 clase de-a IX-a. Cei de pe clasele a X-a, a XI-a și a XII-a 
să fie sănătoși. Din păcate sunt prea puțini. Deci, acum se face ceva, dar mult 
prea puțin datorită numărului mic de specialiști. Știți și dumneavoastră lucrul 
acesta, dar vrem să vedem cel puțin dublarea numărului de specialiști la 
CPECA, ca să fie mai eficientă munca aceasta de prevenție. În primul rând 
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Ministerul de interne, deci trebuie făcute diligențe, ca să înțeleagă în sfârșit și 
să dubleze numărul de specialiști. Dacă nu fac, mergem cum mergem.  

Doi, o problemă care exista la noi în județ, anul acesta, din 140 de școli, 
doamna Tabără cred că sunt, nu? 100 sunt monitorizate și închise, dar 40 sunt 
nemonitorizate și sunt deschise. Din păcate intră cine vrea în școală și iese 
cine vrea din școală. Ceea ce mi se pare total, total, anormal. Am spus-o de 
vreo 2 ani de zile! Deci, problema noastră este și cu primarii și aici este vorba 
despre o problemă politică ... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Când e vorba de școli, nu e politică... 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean -              
Administrativă atunci... deci, bun. Deci, dacă primarii noștri nu înțeleg că 

trebuie să fie foarte aproape de școală, directorii nu pot aduce de la ei de 
acasă sârmă, și garduri, și porți. Pentru că sunt multe școli, încă în județul 
nostru care nu au porți peste tot și directorul nu poate monitoriza ce se 
întâmplă în școală. Intră prin 3-4 locuri oameni în curtea școli, ceea ce e un 
lucru foarte grav.  

Poliția, am înțeles că ani de zile a trimis hârtii la directori și la primării și 
în unele școli nu se întâmplă nimic. Deci, foarte negativiști au fost, în ATOP, vă 
dați semna, șeful de la jandarmi. Direct au spus, unii nu vor să facă nimic. Nu 
înțeleg, ei nu înțeleg că de fapt e foarte grav, că la tine în curte intră cine vrea 
și iese cine vrea. Nu se întâmplă asta nicăieri, domnule președinte! Am fost în 
școli din Austria, Franța, nu există nimeni, după ora 8 fără 5 până la ora 4, să 
intre în curtea școlii, nu există nimeni, garduri de 3 m. Numai la noi există 
discuții, că ce, îi închizi în pușcărie? Discuții de genul acesta nu ar trebui să fie, 
în școală nu intră nimeni. Așa este normal, școala se monitorizează. Noi avem 
probleme la capitolul acesta și vă rog să vorbiți cu primarii, din nou și din nou, 
ca să nu mai existe problemele acestea într-o jumătate de an, un an. Nu este 
așa scump să punem garduri unde trebuie, să nu mai lăsăm să intre în curtea 
școlii, nimeni. Închiderea școlii și pază. Nu este o problemă așa de grea. 
Putem să o facem, numai să vrem. Că nu se vrea încă, din păcate. Nu se 
înțelege cât este de grav, că intră în școală cine vrea și știți cine vrea acum să 
intre, de vreo 2 ani de zile. Mulțumesc! 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Mulțumesc, domnule consilier. Pentru că de asemenea, mi-ați adus 
aminte, aș vrea să vă felicit și pe dumneavoastră și pe doamna Calo și pe toți 
ceilalți colegi, pe întreg plenul consiliului județean că am fost primii din țară 
care ne-am asumat această problemă extrem de complicată și de gravă și am 
sesizat toate instituțiile statului. Sigur că eu am fost cel care a semnat și am 
primit niște „felicitări” la momentul respectiv! Dar, mă bucur că după un an, 
din păcate destul de târziu, dar, după un an, a conștientizat toată lumea că 
povestea aceasta este una extrem de complicată și mă bucur foarte mult, că 
problema drogurilor a ajuns în consiliul național al țării, ca o problemă care e 
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atentat la siguranța națională a acestei țări. Aceasta e o veste foarte bună 
pentru că o dată ajunsă acolo sunt multe alte entități care se pun în mișcare 
care să poată sprijini.  
 Eu am văzut, domnule consilier Coman, o știre cu o declarație a 
domnului vice-premier și ministru de interne Predoiu, că chiar dacă este o 
situație complicată acum, din fondul de rezervă al Guvernului, Guvernul a 
suplimentat fondurile exact pentru creșterea numărului de posturi în aceste 
centre CPECA. O să caut știrea cu motorul de la Google, că am văzut-o cred 
că, de vreo 2 săptămâni sau ceva de genul acesta, care a fost măsură luată în 
urma discuțiilor de către CSAT și a recomandărilor făcute de către CSAT. Cred 
că fiecare de la nivelul nostru de unde putem, trebuie să facem tot ce ține de 
noi pentru a depăși sau a stopa acest flagel, care sunt drogurile. Vedem și noi 
aproape în fiecare zi, în fiecare zi, știre cu drogați la volan, accidente chiar 
mortale câteodată cu șofer drogat. Gândiți-vă că știrile acestea apar după 2-3 
aparate drug test. Cred că dacă ar avea fiecare mașină de poliție un astfel de 
aparat, ar fi din păcate cu mult mai urâte lucrurile. 
 Vasile-Lucian Pintea: - consilier județean -  
  Vă  sfătuiesc să nu .... 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Avem și doctori cu noi care ne sfătuiesc să facem lucruri bune..            

Vasile-Lucian Pintea: - consilier județean - 
Nu, dar nu sunt concludente.  
Emil Radu Moldovan: - președinte - 
Eu nu intru într-o dezbatere de genul acesta ... cu specialiști, nu mă 

pricep, dar nu acesta este subiectul. Nu știu ce înseamnă refuzul domnule 
doctor la subiectul acesta, de fapt să te duci la analize ... 

Am înțeles, da. E bine de știut. Nu vrei să ..., te duci la analizele de 
sânge.  

Samuel-Leon Coman: - consilier județean -       
 Analiza a confirmat, domnule doctor! 

Emil Radu Moldovan: - președinte - 
 Am o singură rugăminte la dumneavoastră să nu începem dezbaterile de 
specialitate că nu mă pricep și nu știu să le moderez dacă nu mă pricep.  
 La partea a doua, da, și eu sunt de acord cu dumneavoastră domnule 
Coman, că trebuie să avem grijă de copii, de școală, să o protejăm cât putem, 
dar că momentul când dezbaterea dumneavoastră în ATOP a început este unul 
profund nefericit și nepotrivit. Toată administrația publică din România nu are 
bani de funcționare până la finalul anului, ținând cont de deficit, de deficitul 
excesiv, de angajamentele unor domni care ne dau lecții de viață acuma pe 
care le-au făcut în PNRR, legând deficitul nu numai de fondurile din PNRR dar 
și de cele structurale.  
 În momentul de față Guvernul României și instituțiile statului fac 
împreună eforturi să depășească o perioadă foarte critică, eu nu știu să mai fi 
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fost una după revoluție, la final de an, ca România să se poată încadra în 
deficit, să nu pună în pericol Fondurile Europene, să asigure funcționarea și 
finalul de an și sigur lucrurile acestea din păcate sunt suprapuse cu criza 
declanșată de războiul din Ucraina. Colac peste pupăză a mai venit și conflictul 
din Orientul Mijlociu, Israel - Fâșia Gaza și trecem prin perioade foarte 
complicate.  
 Eu sunt convins că uniți, cu ajutorul bunului Dumnezeu, vom rezista încă 
2 luni, vom găsi soluții și aici la nivelul consiliului județean căutăm în fiecare zi 
soluții să putem duce lucrurile mai departe. Vestea bună este că vom închide 
toate proiectele europene și nu vom pierde nici măcar un cent, pentru că nu 
ne permitem, suntem prea săraci să nu închidem proiectele europene și să 
trebuiască să cheltuim bani din bugetul propriu, ca să le facem. Dacă nu 
facem acest lucru trebuie să dăm toți banii înapoi, aceasta este procedura. 
Vom veni pentru luna noiembrie, cu o hotărâre de consiliu în fața 
dumneavoastră prin care va trebui să punem în aplicare legea adoptată prin 
asumarea răspunderii Guvernului în fața Parlamentului. Și da, cred că trebuie 
să facem un efort comun cu toții, chiar dacă noi suntem singurii cred că din 
România, Consiliul Județean Bistrița-Năsăud, care am făcut imediat după 
începerea mandatului, noi toți împreună, o restructurare a consiliului județean 
începând cu anul 2020, care a fost validată și de instanță, pentru că colegii 
noștri care au fost afectați de restructurare ne-au dat în judecată. Pentru că 
cei de la Bihor, au făcut ei campanie națională de restructurare, i-au angajat 
pe toți la loc și le-au plătit și salarie din urma. Cei din Prahova la fel și mai 
sunt unii care au făcut la fel ca să dea bine între alegerile locale și generale.  
 Dar, restructurarea făcută, și aici pentru că doamna Calo le mulțumea 
colegilor noștri din consiliul județean, lucru de care mă bucur că ... cu timpul 
lucrurile au început să funcționeze așa cum este normal între un ales al 
cetățenilor și membrii din executivul consiliului județean. Și eu le mulțumesc 
colegilor mei, în frunte cu doamna Secretar general al județului Alexandrina-
Crina Borș, care mi-a spus că nu se poate face restructurarea într-un termen 
scurt cum mi-aș fi dorit eu, că ea durează un an sau mai mult ca să stea în 
picioare. Obișnuiesc să ascult de specialiști. Noi am făcut o restructurare, 
acum ne mai face Guvernul una, și dacă o să aveți curiozități să vă uitați ce 
număr de angajați are aparatul de specialitate al consiliului județean cu 
consiliile județene similare sau din vecinătate, punând în calcul și fondurile și 
proiectele pe care le derulează instituția aceasta, o să vedeți că unii din 
vecinătatea noastră au de trei ori angajații și fonduri 1/3 din ce derulăm noi.        
 Cred, sigur că pot fi considerat subiectiv că sunt membru al unui partid 
care este în coaliția de guvernare, dar, cred că a sosit momentul, obligatoriu, 
prin care cheltuielile publice să fie restructurate. De asemenea, fac o 
declarație publică, aici, care dezavantajează total politic, dar, care este 
obligatorie și cei care vor câștiga alegerile anul viitor și vor forma o coaliție de 
guvernare, vor fi obligați să facă restructurarea administrației române și 
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reorganizare. Nu ai cum să mai funcționezi cu primării care nu au bani de 
salarii, nu mai vorbim de bec, de telefon, de școală, de gaz, de toate alea. 
Trebuie să înțelegem o dată pentru totdeauna, nu mai vorbim de bani de 
dezvoltare, de proiecte..., că trebuie să restructurăm cheltuielile publice pentru 
a putea avea un stat sustenabil. Nu poți să tot ceri de la mediul privat taxe, și 
taxe, să finanțeze un sistem public care este multi-dimensionat. Este o vină 
comună a tuturor partidelor politice în 30 de ani, și acum ar fi normal ca toate 
partidele politice să se pună la masă și să rezolve acest subiect.       

Eu vă mulțumesc mult pentru prezență și vă mulțumesc pentru modul în 
care plenul acestui consiliu județean, pentru că sunt 3 ani de când lucrăm 
împreună, sunt 3 ani de la validare... Eram în prima zi post-covid și unii 
umblau după mine să nu mă lase să depun jurământul, că de fapt aș mai fi 
încă în termenul acela obligatoriu de stat în casă. Îmi aduc aminte de ziua 
aceasta. Vă mulțumesc foarte mult, am reușit să facem lucruri bune pentru 
oameni și sunt convins că vom reuși în continuare, într-o singură variantă, 
împreună cu toții și cu ajutorul bunului Dumnezeu. Lucrurile arată bine, în anul 
care îl mai avem de parcurs împreună, vom da drumul și la DJ151 și la 
Castelul Teleki și la multe alte proiecte. Sper să inaugurăm centrul de 
radioterapie. 

Domnul manager Gabriel Lazany, mi-a scris un mesaj, în timp ce 
vorbeam cu dumneavoastră, vă invită pe toți cei care doriți să faceți o vizită la 
investiția de la spital, la secretariatul tehnic... doamna secretar, să se poată 
înscrie colegii și să stabilim o zi, în care cei dintre dumneavoastră care veți 
dori să vizitați investiția de acolo, să o puteți face. 

Vă doresc o după-masă plăcută și sănătate multă! 
(Ora 1523) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

     PREŞEDINTE,           SECRETARUL GENERAL AL JUDEŢULUI, 
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